
Dagsorden  

Bestyrelsesmøde d. 28. oktober 

 

1. Velkommen 

a. Deltagende til mødet. 

 

2. Siden sidst  

a. Digitale målere 

b. Status Vandværkernes EDB service & app-løsning 

c. Status på kildeplads 

d. Tvillum 

e. Brandhaner 

f.  Låsesystem 

g. Kommunikation - Facebook og Mails 

 

3. Gennemgang af økonomien 

a. Status forbrug ift. budget   

b. Gennemgang af udkast til takstblad 2025 

 

4. Status på projektet med renovering af vandledningsnettet 

a. Status på Gundsø Entreprenør Forretning 

b. Vandledningsrenovering ved SHT 

c. Leak Detector 

 

5. Roskilde Kommune 

a. Grundvandssamarbejde 

 

6. IT 

a. IT platform 

 

7. Eventuelt 

a. Kurser 

b. Forespørgsel omkring oprydning i og omkring vandværket. 

 

8. Dato for næste møde 

 

 



Referat 

1. Velkommen 

a. Til mødet deltager alle fem bestyrelsesmedlemmer: Ronnie Borregaard, Torben Olsen, Dennis Sillemand, 

Allan Schønebeck & Kim Borup. 

 

2. Siden sidst 

a. Forventningen er, at vi stadig er færdige med implementeringen af de digitale målere indeværende år, 

men vi håber at kunne være færdig tidligere. 

Der mangler samlet 200 stk., og de har formået at skifte knap 400 stk. siden sidste bestyrelsesmøde. 

 

Vi har dog i området omkring Ørebjergvej, Langdyssevej, Runddyssevej, Stendyssevej & Barnekæret 

udfordringer med rigtig mange ventiler. Derfor er vi nødsaget til at lukke for vandet d. 4. november, indtil 

alle de resterende 50 målere ud af området 125 målere er udskiftet. 

Skrivet vil blive vedhæftet som bilag nederst i referatet.  

 

Oplever I utilsigtede udfordringer, vil vi fortsat bede jer rette henvendelse til vores tilsynsførende, Torben, 

på: 41 31 40 58, så løser vi de udfordringer, der måtte være. 

 

b. Allan præsenterer den mulige løsning, som han har været en del af testen på. Fordelen er, det er gratis, 

og det er udviklet af Vandværkernes EDB service, som er vores nye forbrugsadministrator. 

Det er en anden løsning end den, vi har haft en dialog om i første omgang.  

Kamstrups rEADY løsning, som er direkte app-baseret var det, vi i første omgang havde en dialog omkring. 

Det er vigtigt, at vi får undersøgt en pris på deres system pr. forbruger, så vi kan vælge den bedste og mest 

forbrugervenlige løsning. 

Uanset om vi ønsker at tilvælge løsningen fra rEADY, så vil løsningen fra Vandværkernes EDB service blive 

tilgængelig senest 1. januar. 

 

c. Miljøgodkendelsen er kommet, og Værebro har lavet en pejleboring på den miljøboring, som vi i 

fællesskab igangsatte. Vi afventer fortsat svaret fra vandanalysen af prøven, men grundet det store LERlag 

har vi store forventninger til prøvens kvalitet – og at den er mindst lige så god som prøven, vi fik foretaget i 

den lokale brønd på Gulddyssevej. 

Vi har derfor søgt, sammen med Værebro Vandværk, omkring 9 placeringer til brønde, hvoraf vi har 5 

placeringer til fremtidige boringer til brønde. Sidste godkendelse tog 1,5 år, men vi håber pga. vores 

nuværende gennemstrømning af vand i én af vores egne brønde, at vi har vand fra en ny brønd senest Q1 

2026. Der vil dog pågå et arbejde forud for, der må beregnes til omkring 500.000 kr. alene i udgifter ved 

forberedende arbejde indtil udgangen af 2025. 

Vi gør vores til, ved at tage de nødvendige ’politiske’ snakke med kommunen, at vi får godkendelsen 

igennem hurtigere, og planen holder. 

 



d. Alt materiale er forsøgt overført, men den melder fejl i overførslen. Tvillum er i gang med at undersøge, 

hvad der er sket., og de arbejder på at få løst udfordringen. 

 

e. Vej & Park har selvfølgelig allerede igangsat processen og har skyllet stort set alle vores brandhaner dags 

dato d. 28. oktober.  

Det er et solidt stykke arbejde, der er sket her, og en rigtig stor sejr for vores lille by, at det er lykkedes efter 

tovtrækkeri at komme på plads så hurtigt. 

 

f. Punktet skubbes, da vi endnu ikke har indhentet relevante tilbud. 

 

g. Beslutningen om at adskille drifts- og infokommunikation/spørgsmål har været en rigtig fin løsning. 

Vi er utrolig glade for, at I har været gode til at kontakte Torben ved udfordringer og udeladt det fra 

facebook. 

 

3. Gennemgang af økonomien 

a. Status ser overordnet rigtig fornuftigt ud imod budget fremlagt på generalforsamlingen 2024. 

 

b. Gennemgang af takstbladet for 2025, der skal indsendes senest fredag d.1. november. Input er givet, og 

takstbladet indsendes på baggrund af det aftalte dags dato. 

 

4. Status på projektet med renoveringen af vandledningsnettet 

a. Der er stadig udfordringer ift. afslutningen og godkendelse af det sidste af arbejdet fra Gundsø 

Entreprenør Forretning.  

 

b. De har lagt de første 450 meter ned af Sognevej, og det betyder, at arbejdet på alle sideveje, med 

undtagelse af Vestskellet, vil blive påbegyndt løbende ned til og med Sognevej 6 ved T-krydset til 

Gulddyssevej. 

De stopper kun arbejdet ved hård frost, men indtil videre holder planen som hidtil ift. færdiggørelse af 

Etape 1. 

 

Vi er glade for det stykke arbejde, som vi har set SHT udføre, og det gør os meget trygge ift. processen med 

dem. 

Oplever I noget, som I ikke forstår eller som I oplever som værende en udfordring ved ledningsarbejdet, må 

I meget gerne kontakte vores tilsynsførende, Torben, på: 41 31 40 58. 

 

c. Vi har besluttet at købe os til Leak Detector, som kan implementeres som software i vores nye digitale 

målere. De vil give os mulighed for at præcisere placeringen af eventuelle brud, og med de brud vi har haft 

de seneste år, ser vi det som særdeles fornuftigt at afprøve løsningen et år. Det koster knap 25.000 kr., og 



det får vi sat i gang, når alle målere er etableret. 

 

5. Roskilde Kommune 

a. Vi er blevet spurgt om deltagelse i en grundvandssamarbejde på tværs af alle forsyningsselskaber i 

Roskilde kommune. Vi ser i bestyrelsen visse fordele, men også udfordringer ift. at delagtiggøre os i 

grundvandssamarbejdet. 

Idéen om samarbejdet er rigtig god, men vi er bekymret for, at man har valgt eller foreslået selskabsformen 

”Interessentskab”, da man ved denne selskabsform hæfter personligt og solidarisk. Vi har derfor besluttet i 

bestyrelsen, at vi på ingen måde vil deltage i et samarbejde som dette, hvis det er under denne 

selskabsform.  

Vi afventer at høre mere fra arbejdsgruppen, men tilkendegiver vores mening. 

 

6. IT 

a. Vi arbejder på at omkostningsminimere vores IT platform.. Vi er ved at se ind i at få sparet penge, så vi 

ikke har for mange og for dyre licenser ift. vandværksdriften. 

 

7. Eventuelt 

a. Fremvisning af mulige kurser igennem Danske Vandværker, så vi kan få set kursuslisten igennem. Det kan 

være fornuftigt med deltagelse og investering på denne del, så vi opkvalificere bestyrelsens kompetencer 

løbende. 

 

b. Efter forespørgsel fra en beboer omkring oprydning i og omkring ejendommen har vi drøftet, at det kan 

give god mening lige at få løst denne del, så der er fuld tilfredshed. Der bliver skrevet retur til beboeren, og 

så finder vi en passende dag, hvor vi kan få udbedret forholdene til fuld tilfredsstillelse for Vandværkets 

naboer. 

 

8. Dato for næste møde 

a. Torsdag d. 12. december. 

 


